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Białe Błota, 07.07.2022 r. 

BRG.0002.7.2022 

 

Protokół z LVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 07.07.2022 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Centralna 27 

 

Sesja trwała: od godziny 15:00 do godziny 17:52 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Aleksandra Lubońska 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków. 

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Patrycja Harczenko-Staszewska 

7. Krzysztof Kocikowski 

8. Jacek Krzyżanowski 

9. Karolina Lachowicz 

10. Aleksandra Lubońska 

11. Piotr Mądrzyński 

12. Krzysztof Michalak 

13. Zbigniew Moroz 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Dariusz Fundator Wójt Gminy Białe Błota, Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł 

Zuehlke, mecenas Maciej Dalka, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości 

Beata Wilk, Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Daniel Kończak, Patrycjusz Migawa 

Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu, sołtysi, zaproszeni goście, mieszkańcy. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie LVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

4. Zapoznanie z aktualnym stanem dokumentacji, harmonogramem i zakresem prac na 

terenie lasu sąsiadującego z lotniskiem. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości.  

6. Wypracowanie stanowiska.  

7. Zakończenie obrad LVII Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie LVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych, 

stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w zakresie danych osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Aleksandry Lubońskiej. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnej Aleksandry Lubońskiej. 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir 

Ruge, Łukasz Wyszomirski 

 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Aleksandra Lubońska. 
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Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zaproponował wprowadzenie do porządku obrad 

dwóch projektów uchwał. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut w imieniu 

radnych, na wniosek, których zwołano sesję, poinformował, że wnioskodawcy wyrażają zgodę na 

rozszerzenie porządku obrad o uchwały zaproponowane przez Wójta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad po punkcie 3, punktu 4 Projekty uchwał: Podpunkt 1) w 

sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

gminy Białe Błota w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu.  

2) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli określonych w art. 42 

ust. 7 pkt 3 lit. a-c ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela oraz nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Białe Błota, pedagogów, psychologów, logopedów i doradców 

zawodowych oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 

stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir 

Ruge, Łukasz Wyszomirski 

 

Poprawkę do pkt. 6 zgłosił Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

w punkcie 6 dopisać: "i mieszkańców".  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 



4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir 

Ruge, Łukasz Wyszomirski 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad całością 

porządku obrad wraz z poprawkami.  

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir 

Ruge, Łukasz Wyszomirski 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

Przewodniczący Rady Gminy odnotował przybycie radnej Magdaleny Burdanowskiej. 

 

Ad. 4.  Projekty uchwał 

1) w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie gminy Białe Błota w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

 

Radny Krzysztof Kocikowski poprosił o sprecyzowanie zmian (nagranie od 00:12:16 do 

00:12:44). 
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Radna Maria Wolsztyńska zapytała czy regulamin został omówiony na Komisji Gospodarki, 

przypomniała, że regulamin był procedowany i uchwalany w ubiegłym roku, zapytała, co się od 

tego czasu zmieniło (nagranie od 00:12:53 do 00:13:44). 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Beata Wilk wyjaśniła powody 

ponownego procedowania uchwały oraz szczegółowo przedstawiła wprowadzone zmiany 

(nagranie od 00:13:52 do 00:17:35). 

Radna Maria Wolsztyńska zapytał czy projekt może być omawiany na sesji zwyczajnej 

zaplanowanej we wrześniu, co umożliwiłoby wypracowanie stanowiska przez Komisję 

Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska. Kierownik Referatu Gospodarki 

Przestrzennej i Nieruchomości Beata Wilk odpowiedziała, że jest to projekt, który po pozytywnym 

zaopiniowaniu zostanie ponownie przedstawiona radnym celem przyjęcia regulaminu (nagranie od 

00:17:41 do 00:18:50). 

Radna Magdalena Sznajder zapytała czy w regulaminie jest zawarty punkt gwarantujący 

mieszkańcom dostawę wody w trakcie występowania dłużnych przerw w dostawie wody 

spowodowanych awarią. Zdaniem radnej taki punkt powinien się znaleźć w regulaminie (nagranie 

od 00:18:52 do 00:19:56). 

Radna Maria Wolsztyńska odczytała §6 projektu regulaminu i zapowiedziała, że wstrzyma się od 

głosu (nagranie od 00:19:56 do 00:20:29). 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator wyjaśnił, że gdy nastąpi uzgodnienie z Wód Polskich   

ten końcowy projekt uchwały będzie podlegał omówieniu i uchwaleniu (nagranie od 00:20:39 do 

00:21:50). 

Mecenas Maciej Dalka wyjaśnił, że obowiązek dostarczenia wody w przypadku przerw jest 

uregulowany ustawowo (nagranie od 00:21:56 do 00:23:03). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

gminy Białe Błota w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maria Wolsztyńska 
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NIEOBECNI (5) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ruge, Łukasz 

Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.74.2022 w sprawie przyjęcia 

projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Białe 

Błota w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

 

2) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli określonych w art. 42 

ust. 7 pkt 3 lit. a-c ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela oraz nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Białe Błota, pedagogów, psychologów, logopedów i doradców 

zawodowych oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 

stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Białe Błota. 

 

Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu omówił projekt uchwały i 

zaproponował w drodze autopoprawki zmianę w jej tytule (nagranie od 00:25:16 do 00:28:00). 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez kierownika COEiS w sprawie zmiany tytułu projektu uchwały: w 

sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli określonych w 

art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. a-c ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela oraz nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (5) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ruge, Łukasz 

Wyszomirski 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

Głosowano w sprawie: 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli określonych w art. 42 

ust. 7 pkt 3 lit. a-c ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela oraz nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 
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prowadzonych przez Gminę Białe Błota, pedagogów, psychologów, logopedów i doradców 

zawodowych oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 

stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (5) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ruge, Łukasz 

Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.75.2022 w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli określonych w art. 42 ust. 7 pkt 

3 lit. a-c ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących 

w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 

obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Białe Błota, pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych oraz 

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o 

różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Białe Błota. 

 

Ad. 5.  Zapoznanie z aktualnym stanem dokumentacji, harmonogramem i zakresem prac na 

terenie lasu sąsiadującego z lotniskiem. 

Przemysław Jurek Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Bydgoszcz przedstawił sprawę terenów 

leśnych, które weszły w tzw. przeszkody lotnicze, przedstawił mapę cięć zaplanowanych na 

kolejne lata (nagranie od 00:32:26 do 00:37:40). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał czy wcześniej były już takie 

wnioski o wycinki i zmniejszenie wysokości drzew. Przemysław Jurek Zastępca Nadleśniczego 

Nadleśnictwa Bydgoszcz odpowiedział, że pierwsza decyzja przyszła w 2012 roku (nagranie od 

00:37:54 do 00:28:00). 

Radny Krzysztof Michalak zapytał o wiek drzewostanu, który ma być wycięty, na czym będzie 

polegało jego odnowienie, jakie gatunki drzew będą sadzone oraz czy jest szansa, że obszar 

wycinki będzie zmniejszony. Przemysław Jurek Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Bydgoszcz 

wyjaśnił, że cały obszar ma powyżej 139 ha drzewostanu, w większości drzewostan jest w wieku 

rębności. Zdaniem przedstawiciela Nadleśnictwa Bydgoszcz całość zamknie się na około 80 ha w 

okresie 2022-2031, zgodnie z przepisami czas odnowienia wynosi 5 lat, jednak Nadleśnictwo 
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planuje rozpoczęcie odnawiania drzewostanu podczas następnej wiosny, sadzona będzie sosna, 

brzoza oraz w bogatszych miejscach gatunki liściaste: dąb, buk, lipa. Na pytanie radnego 

Krzysztofa Michalak przedstawiciel Nadleśnictwa Bydgoszcz przyznał, że były początkowo różne 

pomysły na przeznaczenie tego terenu, ale teraz nie ma takich planów (nagranie od 00:38:27 do 

00:42:43). 

Radny Krzysztof Kocikowski poprosił o szczegółowe przedstawienie mapy terenu i obszaru lasu 

przeznaczony do wycięcia (nagranie od 00:42:50 do 00:45:37). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zapytał o sposób prowadzona 

wycinki, zwrócił uwagę, że na terenie Zielonki jest wniosek o wycinkę 14 ha lasów, teren ma być 

przeznaczony na kopalnię kruszywa. Zwrócił uwagę na obawy mieszkańców, zmiany 

klimatyczne, ingerencję w ekosystem, hałas. Zastępca Nadleśniczego wyjaśnił, że będzie 

wycinane wszystko, przyspieszone zostanie odnowienie. W kwestii kopalni w Zielonce, 

Nadleśnictwo nie ma żadnej informacji, że ktoś wystąpił o przejęcie tych lasów (nagranie od 

00:45:44 do 00:50:52). 

Radna Magdalena Sznajder odczytała treść przygotowanej petycji, zapytała przedstawiciela 

Nadleśnictwa czy jego zdaniem wycinka tych lasów nie pogorszy ekosystemu, zaznaczając, że nie 

jest prawdą, że las szybko odrośnie. Przemysław Jurek Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa 

Bydgoszcz odpowiedział, że w lesie potrzebne jest zróżnicowanie wiekowe (nagranie od 00:50:59 

do 00:57:02).  

Radny Krzysztof Michalak zauważył, że wzrost sosny do wysokości 20 m. będzie wynosił 40-50 

lat, niektóre drzewostany na tym ternie mają około 100 lat, przekraczając dopuszczalną wysokość, 

zapytał, dlaczego ta sprawa wyszła dopiero teraz, a nie wcześniej. Zastępca Nadleśniczego 

odpowiedział, że Nadleśnictwo planowało to wpiąć w nowy operat, odniósł się także do kwestii 

gatunków drzew, które zostaną posadzone na tym terenie, potwierdził, że decyzja Starostwa 

została przekazana do Urzędu Gminy (nagranie od 00:57:06 do 00:59:33). 

Radna Maria Wolsztyńska poinformowała, że w ubiegłym roku Wojewódzki Sąd Administracyjny 

w Białymstoku uchylił decyzję o wycince lasu w pobliżu lotniska w Białymstoku (nagranie od 

00:59:37 do 01:00:18). 

Radna Magdalena Sznajder odniosła się do informacji, że Urząd Gminy był systematycznie 

informowany o wycince, zapytała, dlaczego nie zostali o tym poinformowani radni oraz 

mieszkańcy, zapytała o kierunek działań Wójta. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator 

odpowiedział, że Gmina Białe Błota nie jest stroną w tym postępowaniu, nie posiada narzędzi 

prawnych dotyczących składania skarg czy odwołań (nagranie od 01:00:55 do 01:04:38). 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał, od kiedy urząd ma wiedzę na temat decyzji, które są 

wydawane na poszczególnych szczeblach. Odpowiedzi udzielił Daniel Kończak Kierownik 

Referatu Ochrony Środowiska, wyjaśniając, że Gmina nie miała możliwości wpływu na te 

decyzje, Wójt dostawał decyzje do wiadomości, nie miał możliwości ich zanegowania, decyzje 

były wydawane od 2012, dotyczyły kolejnych fragmentów lasów. Kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska podkreślił kwestię bezpieczeństwa statków powietrznych (nagranie od 01:04:43 do 

01:08:16). 

Radny Krzysztof Michalak zauważył, że są oczekiwania i nacisk społeczny na ochronę 

środowiska, należy zrozumieć mieszkańców, dla których tragedią jest wycięcie lasu, przy którym 
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mieszkają. Wójt przyznał, że każda wycinka drzew jest ewidentną stratą, zauważył, że decyzji 

wydanych w latach 2019-2020 jest łącznie 15, dwie z nich zostały umorzone.  Z wyliczeń urzędu 

wynika, że łączna powierzchnia lasów na terenie Gminy bez terenów lotniska to jest około 144 ha, 

powierzchnia przeszkód, która będzie wycinana sukcesywnie to jest około 51 ha, na te działki 

składają się przede wszystkim własności Lasów Państwowych oraz tereny w zarządzie Lotniska 

Pasażerskiego w Bydgoszczy (nagranie od 01:08:20 do 01:14:34). 

Radna Anna Banaszek odniosła się do braku poinformowania mieszkańców oraz radnych o 

decyzjach, które docierały do Urzędu (nagranie od 01:14:40 do 01:15:33). 

Radny Krzysztof Kocikowski ponowił prośbę o podanie daty, od kiedy urząd ma wiedzę na temat 

ostatecznej decyzji o wycince. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Daniel Kończak 

odpowiedział, że ostatnia decyzja, którą dysponuje urząd została wydana 23.09.2020 r., pierwsza 

decyzja została wydana w 2019 roku (nagranie od 01:15:39 do 01:17:22). 

Radny Krzysztof Michalak zadał pytanie, dlaczego mieszkańcy nie dostali informacji (nagranie od 

01:17:41 do 01:18:10). 

Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że wystarczyło na sesji poinformować radnych, że jest 

projekt do wycinki. Zdaniem Kierownika Referatu Ochrony Środowiska sprawa nie jest 

zamknięta, każdą decyzję ostateczną można zmienić za zgodą strony, jeżeli Port Lotniczy 

wyraziłby taką zgodę wówczas Starosta może tą decyzję zmienić, zmniejszyć obszar wycinki 

(nagranie od 01:18:13 do 01:19:25). 

Głos zabrała Monika Mejsner - Hermelin Dyrektor Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony Portu 

Lotniczego Bydgoszcz wyjaśniając skąd kwestia pomysłu wycinki drzew, wskazała na 

konieczność zapewnienia bezpieczeństwa na lotnisku, jak i w jego otoczeniu, poruszyła kwestię 

wyznaczenia powierzchni ograniczających przeszkody lotnicze naturalne jak i sztuczne. Dyrektor 

przybliżyła przepisy dotyczące przeszkód lotniczych, przedstawiła kolejne działania, które miały 

miejsce i doprowadziły do wydania decyzji. Jednoznacznie wskazała, że obiekty naturalne objęte 

działaniem Nadleśnictwa w Gminie Białe Błota stanowią zagrożenie dla bezpieczeństwa ruchu 

statków powietrznych, co zostało obiektywnie stwierdzone przez Urząd Lotnictwa Cywilnego w 

wydawanych kolejno decyzjach (nagranie od 01:20:22 do 01:28:24). 
 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz wskazał, że na lotnisku lądował jeden z 

największych samolotów świata, lądują samoloty wojskowe, czarterowe, rejsowe, skąd teraz takie 

działania i konieczność wycinania lasu. Dyrektor Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony Portu 

Lotniczego Bydgoszcz wyjaśniła, że przywołane przepisy obowiązują od 2009 roku i od tego 

czasu Port podejmuje działania w kierunku wyznaczenia przeszkód, wykonania pomiarów 

geodezyjnych. Urząd Lotnictwa Cywilnego w konsekwencji złożonych wniosków wydawał 

decyzje na przestrzeni lat, Port jednocześnie podjął działania i rozmowy z Lasami Państwowymi, 

aby wycinka drzew odbyła się z jak najmniejszą szkodą dla środowiska. Dyrektor podkreśliła, że 

przedstawione plany wycinki rozłożone są na przestrzeni 10 lat, w najbliższych trzech latach 

zostanie wycięte 30 ha cała reszta, będzie realizowana w kolejnych latach, nasadzenia będą 

realizowane na bieżąco. Odnosząc się do poruszanych na posiedzeniu kwestii odwołań od decyzji 

Dyrektor Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony Portu Lotniczego Bydgoszcz zaznaczyła, że drzewa 

przekraczają powierzchnię ograniczające, które są uznane na podstawie przepisów 

międzynarodowych (nagranie od 01:28:24 do 01:33:26). 

Radny Zbigniew Moroz zapytał o szerokość pasa bezpieczeństwa. Monika Mejsner - Hermelin 
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Dyrektor Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony Portu Lotniczego Bydgoszcz odpowiedziała, że te 

powierzchnie zmieniają się w zależności od odległości od drogi startowej i są różne w 

najmniejszym momencie wynosi 70 m n.p.m. i zwiększa się w zależności od odległości drogi 

startowej (nagranie od 01:34:04 do 01:35:38). 

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał czy od 2009 roku lotnisko nie powinno zostać zamknięte ze 

względu na narażenie na niebezpieczeństwo. Dyrektor Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony 

zaznaczyła, że od 2009 roku na zarządzającym spoczywał obowiązek monitorowania i 

stwierdzenia przeszkód lotniczych, od tego czasu podejmowane są działania (nagranie od 

01:35:45 do 01:36:48). 

 

Radna Anna Banaszek zapytała czy Port Lotniczy planuje rozwój, w odpowiedzi Monika Mejsner 

– Hermelin poinformowała, że istnieją plany rozwojowe, przepisy dotyczące bezpieczeństwa 

obowiązują wszystkie porty lotnicze bez względu na wielkość (nagranie od 01:37:17 do 01:39:09). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał czy lotnisko kiedykolwiek przyniosło jakieś zyski. Monika 

Mejsner - Hermelin Dyrektor Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony Portu Lotniczego Bydgoszcz 

odpowiedziała, że jest mowa o stracie w znaczeniu finansowym (nagranie od 01:39:12 do 

01:39:30). 

 

Ad. 6.  Wystąpienia zaproszonych gości i mieszkańców. 

 

Głos zabrał mieszkaniec Artur Kolanek, mówiąc, że zakres, który był wyliczony dla potrzeb 

ścieżki podejścia wynosi dużo mniej niż to, co chcą wyciąć lasy. Mieszkaniec zapytał, na jakiej 

podstawie prawnej jest wytyczana strefa podejścia, gdzie są zagrożenia dla ruchu lotniczego, 

wskazując, że strefa kończy się dużo wcześniej, równo z „polem imprezowym”. Mieszkaniec 

zapytał o kwestię nowych nasadzeń, czy jeżeli będą to drzewa nektarowe i pojawią się pszczoły 

czy to nie będzie zagrożeniem dla samolotów i odwrotnie. Mieszkaniec odniósł się także do wieku 

obecnego drzewostanu. Mieszkaniec skierował pytanie do przedstawiciela Nadleśnictwa, czy jeśli 

zostaną wycięte wszystkie lasy bezpośrednio w sąsiedztwie istniejących zabudowań, czy Lasy 

Państwowe mają prawo zamiany takiego gruntu z gminą albo instytucją na inne tereny. 

Odpowiedzi udzielił przedstawiciel Nadleśnictwa Bydgoszcz potwierdzając, że zamiana jest 

możliwa. Mieszkaniec odniósł się do szerokości planowanej wycinki. Przedstawiciel 

Nadleśnictwa odpowiedział, że powierzchnia wycinki nie zależała od Nadleśnictwa tylko od 

wydanych decyzji (nagranie od 01:39:53 do 01:49:03). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator stwierdził, że aby skutecznie zadziałać w tej sprawie 

należałoby oprzeć się na sporządzeniu dokumentacji, która mogłaby podważyć wydane przez 

Starostę decyzje. Wójt zaproponował powołanie biegłego i przygotowanie operatu (nagranie od 

01:49:07 do 01:50:34). 

 

Zdaniem radnej Magdaleny Sznajder środki na wspomniany przez Wójta cel powinny się znaleźć 

(nagranie od 01:51:34 do 01:51:49). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut skierował do wójta sugestię, aby 
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rozpoznał możliwość wykonania takiej usługi oraz jej koszt. Wójt zobowiązał się do 

przygotowania takiej informacji. Radni jednogłośnie zgodzili się na to, aby Wójt przygotował 

wstępną informację dla Rady Gminy na temat kosztów, możliwości i czasu realizacji tego zadania 

(nagranie od 01:51:55 do 01:53:23). 

 

Głos zabrał Andrzej Klesiński zapytał, czemu w takim szerokim zakresie jest planowana wycinka, 

jaka jest szerokość korytarza, w którym startują i lądują samoloty, mieszkaniec odniósł się do 

przewodów wysokiego napięcia, które przebiegają przez Lasy Państwowe (nagranie od 01:53:33 

do 01:56:12). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz podjął kwestię bezpieczeństwa ludzi, 

którzy tu mieszkają oraz budynków, które wchodzą w pas bezpieczeństwa. Przewodniczący 

zwrócił się do Wójta o informację, jaki wpływ będzie miała wycinka na budynki, mieszkańców i 

na hałas. Przewodniczący odniósł się do słów Andrzeja Klesińskiego i podkreślił, że dba o dobro 

wszystkich mieszańców Gminy bez względu na to, w jakim sołectwie mieszkają (nagranie od 

01:56:21 do 01:58:50). 

 

Głos zabrała Zofia Grygorkiewicz mówiąc, że mieszkańcy nie zgadzają się na wycinkę lasu 

(nagranie od 01:59:10 do 01:59:16). 

 

Łukasz Paradowski zapytał czy las musi w ogóle być wycięty, czy jest jakieś rozwiązanie, które 

pozwoliłoby, aby las funkcjonował i aby samoloty były bezpieczne. Mieszkaniec odniósł się do 

kwestii szerokości wycięcia (nagranie od 01:59:31 do 02:01:08). 

 

Głos zabrała mieszkanka Beata Różańska-Peta poruszyła temat hałasu, gdy startują i lądują 

samoloty, braku barier dźwiękochłonnych, jej zdaniem planowany pas jest za szeroki i za długi. 

Mieszkanka poruszyła temat ochrony środowiska, ekosystemu (nagranie od 02:01:24 do 

02:03:56). 

 

Beata Schmidt podziękowała Radzie Gminy za podjęcie tematu i danie możliwości 

wypowiedzenia się mieszkańcom, uważa, że mieszkańcy powinni dowiedzieć się o tej wycince 

dużo szybciej. Mieszkanka zapytała czy będzie wycinany las od strony ul. Kujawskiej. Monika 

Mejsner - Hermelin Dyrektor Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony Portu Lotniczego Bydgoszcz 

odpowiedziała, że podejście z kierunku od Al. Jana Pawła II podlega takim samym regulacjom, 

tam przeszkody usuwane są na bieżąco. Mieszkanka zwróciła uwagę na ul. Żwirki i Wigury, gdzie 

budowane jest wysokie osiedle mieszkaniowe. Dyrektor Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony 

odpowiedziała, że wszystkie dokumenty, związane z bezpieczeństwem lotniska są 

rozdysponowywane do miasta i miasto sporządza miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego. Decyzje, które zostały wydane w zakresie przeszkód lotniczych zapadają w 

Urzędzie Lotnictwa Cywilnego (nagranie od 02:04:17 do 02:08:17). 

 

Głos zabrał Krzysztof Piaskowski odnosząc się do kwestii lotniska wojskowego, które nie działa 

oraz do Portu Lotniczego Bydgoszcz, które przynosi tylko straty. Mieszkaniec zapytał 

przedstawicielkę Portu jak duże zagrożenie stanowią lasy. Monika Mejsner - Hermelin Dyrektor 

Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony Portu Lotniczego Bydgoszcz odpowiedziała, że to pytanie 
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należałoby zadać do ustawodawcy oraz do Urzędu Lotnictwa Cywilnego. Odnosząc się do tego, że 

lasy od kilku lat stanowią zagrożenie, Mieszkaniec zapytał, dlaczego to lotnisko jeszcze 

funkcjonuje. Dyrektor Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony Portu Lotniczego Bydgoszcz 

odpowiedziała, że od 2009 r. trwały pracy nad pomiarami, od 2012 do ostatnich lat trwało 

wydawanie decyzji przez Urzędu Lotnictwa Cywilnego. Krzysztof Piaskowski zapytał, że jeżeli 

jest zagrożenie, dlaczego ciągle latają samoloty. Zwrócił się do przedstawiciela Nadleśnictwa 

pytając, co będzie z drewnem z wycinki. Przedstawiciel Nadleśnictwa Bydgoszcz udzielił 

odpowiedzi, zaznaczył także, że Nadleśnictwo dostało decyzję wydaną przez starostę, plan 

urządzenia lasu był wyłożony do wglądu w Dyrekcji, był czas na składanie wniosków (nagranie 

od 02:08:23 do 02:15:36). 

 

Mieszkaniec Andrzej Wasilewski przedstawił swoje stanowisko, jest za tym, aby nie wycinano 

drzew o tej szerokości i długości, poruszył kwestie ul. Olszynowej (nagranie od 02:15:51 do 

02:18:51). 

 

Ryszard Tyrakowski zwrócił uwagę, że lotnisko występowało o wycinkę na obszarze 20 ha, lasy 

na 150 ha. Mieszkaniec zwrócił uwagę na to, że na trasie pasa startowego zgaduje się kolej, słupy 

od linii zasilających elektrowozy są na wysokości ok. 10 m. (nagranie od 02:18:57 do 02:21:08). 

 

Włodzimierz Ronas potwierdził głos poprzednika, zgłosił, że na drodze dojazdowej z Trzcińca do 

Ciela, las jest przygotowany do wycinki. Przedstawiciel Nadleśnictwa Bydgoszcz stwierdził, że 

powierzchnia lasów w Polsce się znacznie zwiększyła, odniósł się do kwestii planu urządzenia 

lasu, odnosząc się do słów mieszkańca przedstawiciel Nadleśnictwa przyznał, że las jest wycinany 

ze względu na kolej rębu, podał przykład zwiększonej ilości bielików w drzewostanach (nagranie 

od 02:21:14 do 02:27:18). 

 

Głos zabrał mieszkaniec Trzcińca Krzysztof Buczyński, podkreśli, że wnioskodawcą do wydania 

decyzji był Port Lotniczy, zapytał, dlaczego Port wnioskował o wycięcie lasu przy rondzie 

turbinowym, między torami a lotniskiem. Monika Mejsner - Hermelin Dyrektor Pionu 

Bezpieczeństwa i Ochrony Portu Lotniczego Bydgoszcz przybliżyła proces wyznaczania terenu do 

wycinki, wyjaśniając, że te tereny są to obiekty znajdujące się na ścieżce podejścia do Aeroklubu. 

Na pytania z sali Dyrektor Pionu Bezpieczeństwa i Ochrony Portu Lotniczego wyjaśniła, że droga 

startowa Aeroklubu nie jest drogą startową równoległą do drogi startowej Portu Lotniczego. 

Mieszkaniec zapytał czy w zakresie obowiązków dyrektor należy zabezpieczenie Aeroklubu. 

Dyrektor wyjaśniła, że Aeroklub wchodzi w część lotniczą lotniska, podlega pod zarząd Portu. 

Mieszkaniec zapytał przedstawiciel Nadleśnictwa czy Lasy Państwowe na etapie wydania decyzji 

mogły się odwoływać, albo próbować ograniczyć zakres wycięcia lasów. Przedstawiciel 

Nadleśnictwa odpowiedział, że nie (nagranie od 02:27:22 do 02:33:46). 

 

Marzena Bigus zgodziła się z wypowiedziami przedmówców, powiedział, że jest dla niej nie 

zrozumiałe, że ma być tyle lasu wycięte, przypomniała słowa przedstawiciela Nadleśnictwa, który 

powiedział, że były zakusy, żeby tam coś postawić (nagranie od 02:33:51 do 02:34:40). 

 

Głos zabrał Sołtys Zielonki Tomasz Konieczyński, wyrażając zadowolenie z jednomyślności 

zebranych, Wójta, radnych i mieszkańców. Sołtys odniósł się do bezpieczeństwa przyszłych 
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pokoleń, konieczności troski o przyszłość. Sołtys zaapelował, aby nie szukać przeciwników w tej 

sprawie, podjął temat możliwości, ścieżki działania. Kierując słowa do przedstawiciela 

Nadleśnictwa powiedział, że nie należy lekceważyć zaangażowania mieszkańców. Sołtys 

przytoczył pytanie jednego z przedmówców: jak pogodzić i znaleźć kompromis pomiędzy tym, 

żeby port lotniczy mógł funkcjonować, było zapewnione bezpieczeństwo, ale żebyśmy też 

zachowali las, który jest dobrem wspólnym (nagranie od 02:34:51 do 02:39:16). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski odnosząc się do słów przedstawiciela Nadleśnictwa powiedział, że 

raczej mało, kto śledzi stronę Lasów Państwowych. Radny nie jest za stanowiskiem, że należy 

zamknąć lotnisko, jego zdaniem należy szukać wspólnego mianownika. Radny zawnioskował, aby 

Rada podjęła stanowisko, które zostanie przedstawione poszczególnym instytucjom wydającym 

decyzje i zaangażowanym w przygotowanie tych wszystkich planów, tak, aby jak najbardziej 

ograniczyć wycinkę (nagranie od 02:39:29 do 02:43:26). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał przedstawiciela Nadleśnictwa Bydgoszcz, jaki jest stosunek 

wyciętych lasów do nasadzenia. Przedstawiciel Nadleśnictwa odpowiedział, że ustawa nakłada na 

wszystkie nadleśnictwa obowiązek odnowienia powierzchni wyciętej najdalej w ciągu 5 lat, nie 

ma możliwości żeby powierzchnia, która zostanie wycięta nie była posadzona (nagranie od 

02:43:32 do 02:44:29). 

 

Ad. 7.  Wypracowanie stanowiska.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut stwierdził, że wycięcie lasu w takiej 

formie spowoduje odkrycie terenu i hałas będzie przechodził na dalsze tereny, słychać także 

silniki, które są na hamowniach, wspomniał, że są podawane informacje na temat lotów 

samolotów naprawianych w WZL.  

 

Wiceprzewodniczący poinformował, że część radnych przygotowała propozycję stanowiska a 

następnie oczytał jego treść (nagranie od 02:45:02 do 02:49:41). 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaproponowaną treścią stanowiska. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Głosowanie odczytanego stanowiska w sprawie wstrzymania nadmiernej wycinki drzew w lasach 

nieopodal Portu Lotniczego w Bydgoszczy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
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Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Ilona Nowakowska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła stanowisko Nr 1/2022 w sprawie wstrzymania nadmiernej 

wycinki drzew w lasach nieopodal Portu Lotniczego w Bydgoszczy. 

 

Ad. 8.  Zakończenie obrad LVII Sesji VIII Kadencji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zakończył obrady LVII Sesji Rady 

Gminy. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

             Białe Błota 

         /-/Jacek Grzywacz 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/28318/sesja-rady-w-dniu-czwartek-7-lipca-2022.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

28.07.2022 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  


